
Acuzații de VIOL la Limanu:
Sunt percheziții la locuința
unui  bărbat  acuzat  că  a
întreținut  raporturi  sexuale
cu o minoră de 15 ani
21 ianuarie 2025 11:18

La  această  oră,  polițiștii  din
cadrul  Poliției  Municipiului
Mangalia  –  Secția  2  Poliție  Vama
Veche  –  2  Mai,  sub  coordonarea
procurorului  de  caz  din  cadrul
Parchetului de pe lângă Judecătoria
Mangalia, efectuează o percheziție
domiciliară,  într-un  dosar  penal
privind săvârșirea infracțiunii de
viol.
Percheziția  are  loc  în  comuna  Limanu,  la  domiciliul  unui
bărbat, de 45 de ani.
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Din cercetările efectuate în dosar a rezultat că, în luna
decembrie 2024, acesta ar fi întreținut raporturi sexuale cu o
minoră, de 15 ani.

Acțiunea se desfășoară cu sprijinul polițiștilor din cadrul
Brigăzii de Combatere a Criminalității Organizate Constanța.

Cercetările  în  acest  caz  continuă,  sub  coordonarea
procurorului  de  caz  din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă
Judecătoria Mangalia.

Ce este atacul cibernetic de
tip  „spoofing”.  Noua  metodă
prin  care  hackerii  vă  pot
fura banii și datele
21 ianuarie 2025 11:18

În  ultima  perioadă,  au  fost
înregistrate mai multe cazuri prin
care au fost comise fapte de natură
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penală,  utilizându-se  tehnica
„spoofing”.
Autorii, folosind aplicații VoIP (voice over IP), cu numere de
telefon din rețeaua națională de telefonie (pot fi numere de
telefon  compromise  care  aparțin  unor  instituții  bancare),
contactează cetățenii, pretinzându-se angajați ai băncilor.

În  cadrul  apelurilor,  aceștia  afirmă  că  victimele  ar  fi
solicitat  un  împrumut  și  le  cer  să  dezvăluie  informații
personale sensibile.

Ulterior, apelul este redirecționat către o altă persoană care
se  recomandă  ca  fiind  din  partea  Poliției  și  le  solicită
victimelor să transfere bani într-un „cont sigur”, pentru a
proteja fondurile. Această metodă a dus la pierderea unor sume
mari de bani de către cetățenii de bună credință.

La nivelul României, au fost înregistrate dosare penale ca
urmare  a  faptului  că  persoanele  vătămate  au  dat  curs  și
ultimei solicitări de transfer al banilor în contul „sigur”,
iar din acel moment au pierdut controlul asupra fondurilor
personale.

Aceasta  este  o  formă  de  fraudă  bazată  pe  tehnica  de
„spoofing”,  prin  care  autorii  falsifică  informațiile  de
identificare pentru a se da drept o sursă de încredere (bănci,
autorități), cu scopul de a înșela victimele (cetățenii de
bună credință).

Recomandări pentru protecția cetățenilor:
• Nu răspundeți apelurilor telefonice nesolicitate, care vă
cer informații sensibile sau transferuri de bani.
• Verificați orice informație primită prin canale oficiale,
contactând direct instituțiile implicate.
• Nu transferați bani în conturi neoficiale sau suspecte!
•  Dacă  aveți  suspiciuni,  contactați  imediat  autoritățile
competente (poliție, bancă etc.).



(FOTO)  Deputatul  PSD  Daniel
Georgescu  sprijină
comunitatea  elenă  din
Constanţa
21 ianuarie 2025 11:18

Deputatul  PSD  Daniel  Gheorghe
Georgescu  şi-a  propus  să  facă
demersuri  pentru  salvarea
Catedralei greceşti Metamorphosis.
Potrivit parlamentarului, fost primar al zonei Limanu – 2 Mai
– Vama Veche, “Catedrala Metamorphosis este un simbol, un
moment istoric și cultural al orașului Constanța.

Aparține  comunității  grecești-  una  dintre  cele  mai
reprezentative  etnii  din  mozaicul  etnic  cu  care  județul
Constanța se mândrește. Acum, comunitatea elenă are nevoie de
ajutor!  Dealul  pe  care  este  construită  catedrala  se
prăbușește.

S-au  făcut  deja  demersurile  necesare  pentru  consolidarea
acestuia – însă, surprinzător, Primăria Constanța s-a blocat
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la Administrația Bazinala Dobrogea- Litoral!

Practic,  un  monumet  de  o  însemnătate  majoră  atât  pentru
comunitatea greacă cât și pentru orașul Constanța – depinde de
acordul unei instituții publice care – iată, pare că blochează
o  reabilitare  atât  de  necesară!  Sunt  hotărât  să  ajut
comunitatea elenă și chiar fac un apel la parteneriat pentru
că  un  astfel  de  simbol  nu  trebuie  să  constituie  capital
politic sau instrument electoral.

Personal  îi  voi  prezenta  această  problemă  și  ministrului
Culturii, Natalia Intotero și sper ca împreună să găsim o
soluție  pentru  a  nu  pierde  acest  obiectiv  fantastic  al
orașului”.
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Pe aceeași temă:

Daniel Georgescu și-a preluat mandatul de deputat: „Nu o să
vă dezamăgesc!”

Haine  contrafăcute  depistate
la Mangalia. Au fost găsite
într-un  autocar  venit  din
Turcia
21 ianuarie 2025 11:18
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Poliţiştii de frontieră români au
descoperit,  în  urma  unui  control
polițienesc  efectuat  asupra  unui
autocar  sosit  din  Turcia,  118
articole  de  îmbrăcăminte  și
încălțăminte  estimate  la
aproximativ  60.000  lei,
inscripţionate cu numele unor mărci
cunoscute,  susceptibile  a  fi
contrafăcute.
În data de 18.01.2025, pe DN39E, polițiștii de frontieră din
cadrul Gărzii de Coastă au efectuat un control asupra unui
autocar care se deplasa pe ruta Turcia-România.

Astfel,  polițiștii  de  frontieră  au  descoperit  în
compartimentul  destinat  bagajelor,   118  articole  de
îmbrăcăminte și încălțăminte, care purtau însemnele unor mărci
cunoscute,  susceptibile  a  fi  contrafăcute.  Produsele
aparțineau  unor  cetățeni  români,  însă  aceștia  nu  dețineau
documente de proveniență și nici acordul titularilor de marcă
pentru punerea acestora în circulație.

Produsele, în valoare totală de aproximativ 60.000 lei dacă ar
fi fost comercializate ca bunuri de marcă, au fost ridicate în



vederea continuării cercetărilor, iar în cauză, poliţiştii de
frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul  săvârşirii
infracţiunii de punere în circulaţie a unui produs purtând o
marcă identică sau similară cu o marcă înregistrată.

Roxana Chirițoiu din Mangalia
participă,  alături  de
ministrul  Economiei,  la
Forumul  Economic  Mondial  de
la Davos
21 ianuarie 2025 11:18
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Roxana  Chirițoiu,  o  tânără  din
Mangalia, va participa, alături de
ministrul  Economiei,  la  Forumul
Economic Mondial de la Davos unde
se  întâlnesc  unii  dintre  cei  mai
bogaţi  şi  influenţi  oameni  de
afaceri  şi  lideri  politici  din
lume.
La 26 de ani, Roxana Chirițoiu va participa în perioada 20 –
24 ianuarie, la Davos, Elveția, la a 54-a ediție a Forumului
Economic Mondial.

Ea  a  explicat  pe  contul  său  de  Facebook  cum  a  ajuns  să
participe  la  eveniment,  menționând  că  răspunde  astfel  la
întrebarea pe care a primit-o cel mai des în ultimele zile.

„Cum am ajuns la Davos?

Întrebarea pe care am primit-o cel mai des în ultimele zile:
cum ajunge o fată de 26 de ani din Mangalia să fie unul dintre
cei  doi  români  (celălalt  fiind  Ministrul  Economiei,
reprezentând instituția) pe lista oficială de invitați de la
Davos,  alături  de  șefi  de  stat,  lideri  ai  NATO,  Comisiei
Europene sau fondatori ai celor mai mari companii din lume?

Spoiler: nu e pentru că am vreo superputere. Sunt mulți alți



români pe care îi văd și mai potriviți, și cărora le recomand,
dacă își doresc, să urmeze pașii de mai jos. Dacă aveți nevoie
de ajutor, sunt aici să vă sprijin! �

Comunitatea Global Shapers.

Global Shapers, comunitate inițiată de World Economic Forum,
este platforma tinerilor care fac diferența la nivel global.
Dacă ai până în 27 de ani și ai inițiat proiecte majore care
servesc societatea, dacă te identifici prin curaj, inovație și
dorința de a schimba lumea, atunci poți aplica pentru a deveni
membru. Huburile locale, precum Global Shapers Bucharest Hub,
selectează  doar  cei  mai  promițători  candidați,  oferindu-le
acces la proiecte, evenimente și, eventual, oportunitatea de a
reprezenta generația lor în locuri precum Davos.

De la o idee locală, la impact global.

Global Shapers te conectează la o rețea incredibilă de oameni,
proiecte și oportunități. Odată ce faci parte din comunitate,
vei avea șansa de a aplica pentru inițiative globale, grupuri
de lucru sau chiar evenimente de renume, precum Davos. Este o
competiție intensă – doar 50 de locuri sunt disponibile anual
pentru tineri lideri din toată lumea, iar pentru aceste locuri
aplică sute de oameni. Totul depinde de capacitatea ta de a
demonstra viziune, dorință, și potențialul de a genera un
impact real.

Procesul de selecție.

Aplicația constă în mai multe etape, care se întind pe câteva
luni. Organizatorii caută tineri care pot reprezenta cu curaj
și competență vocea generației lor, chiar și în prezența celor
mai bogați sau influenți oameni de pe planetă.

Training intensiv.

Dacă ești selectat, urmează săptămâni de pregătire, inclusiv
sesiuni  fizice  înainte  de  eveniment.  Chiar  acum  sunt  în



Elveția, alături de restul delegației, pregătindu-mă pentru
zilele intense care urmează. De exemplu, luni vom avea sesiuni
cu Klaus Schwab, fondatorul WEF, și cu David Beckham, despre
impact social.

Acces exclusiv.

Odată ajuns la Davos, primești ecusonul alb – cel mai înalt
nivel de acces. Este același badge pe care îl au șefii de stat
și CEOs invitați. Nu poți obține un astfel de badge doar
fondând  o  companie  sau  plătind  un  bilet;  trebuie  să  fii
remarcat și invitat de WEF. Scopul este ca tinerii să fie
prezenți la toate mesele importante, democratizând și făcând
discuțiile mai incluzive.

Voi scrie în zilele următoare impresii personale despre ce se
întâmplă  aici,  despre  întâlnirile  pe  care  le  voi  avea  și
sesiunile la care voi participa. Dacă vreți să vedeți Davos
prin ochii unei tinere românce, rămâneți alături!”

Preşedintele  Comisiei  Europene,  Ursula  von  der  Leyen,
cancelarul  german,  Olaf  Scholz  şi  președintele  ucrainean
Volodimir  Zelenski  sunt  aşteptaţi,  alături  de  preşedintele
FMI,  secretarul  general  al  NATO,  Mark  Rutte.  Una  dintre
prezenţele cele mai aşteptate este însă Donald Trump, care va
fi învestit în funcţia de preşedinte al Statelor Unite pe 20
ianuarie  şi  va  avea  o  intervenţie  virtuală  trei  zile  mai
târziu.

FOTO: Roxana Chirițoiu Facebook
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Scrisoarea  lui  Vlad  Pascu
către magistrați: Dă vina pe
copilăria  marcată  de
scandalurile  dintre  părinți,
pe anturaj și pe dependența
de droguri
21 ianuarie 2025 11:18

Vlad Pascu, tânărul care i-a ucis,
în august 2023, pe Sebastian și pe
Roberta  și  a  rănit  alți  trei
tineri, în groaznicul accident de
la 2 Mai, a redactat o scrisoare de
12  pagini,  adresată  judecătorului
de caz, Carmen Claudia Berevoescu.
În  cele  12  pagini  Pascu  povestește  cum  i-a  fost  marcată
copilăria de certurile părinților, cum a ajuns într-un centru
de  plasament  în  urma  unui  scandal  între  cei  doi  și  cum,
nesupravegheat cu săptămânile și cu sume mari de bani pe mână,
a ajuns să se drogheze.

https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/
https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/
https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/
https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/
https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/
https://editiadesud.ro/scrisoarea-lui-vlad-pascu-catre-magistrati-da-vina-pe-copilaria-marcata-de-scandalurile-dintre-parinti-pe-anturaj-si-pe-dependenta-de-droguri/


I. Cine sunt eu?
Vlad Pascu spune că, în copilărie, a fost o fire introvertită,
fapt  pentru  care  „m-am  adaptat  greu  mediului.  M-am  făcut
remarcat  prin  rezultatele  la  olimpiadele  de  matematică,
ajungând în top 40 pe țară.

Școala primară a decurs destul de dificil, deoarece acasă eram
martor al disputelor de dinaintea divorțului, iar la școală
trebuia să fiu elevul model, ceea ce m-a făcut de mic copil să
port un fel de mască în spațiul public, pentru a ascunde
suferința, deoarece divorțul alor mei a implicat conflicte
deschise, poliție, protecția copilului, ajungând chiar să stau
o zi într-un centru de plasament, în ciuda averii părinților
de ordinul sutelor de mii de euro.

Vlad Pascu spune că, la școală, a fost un elev foarte bun la
învățătură, că a participat la olimpiade naționale, iar la
Liceul Henri Coandă a intrat al doilea, la matematică-fizică.

Între  timp,  spune  tânărul,  acasă  „situația  familială  se
degrada de la o zi la alta. Ai mei rămâneau plecați mai mereu,
iar eu rămâneam singur și câte 3 săptămâni dar cu bani la
dispoziție. Anturajul meu era unul toxic: era cool să să te
etalezi”.
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II. Drogurile
„Drogurile în ziua de azi sunt mai accesibile decât băutura,
sunt asociate cu ceva normal. Într-o clasă de 26 de elevi,
într-a noua, erau consumatori cinci elevi, ajungând la peste
13 într-a XII-a.

Toată lumea, printre care și EU, aveam falsa abilitate de
deducție că era imposibil să pățești ceva”.





III.  Ziua  și  noaptea  dinaintea
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accidentului
În august 2023, Vlad Pascu s-a întors cu tatăl lui din Olanda,
pentru un consult stomatologic. Potrivit procurorilor, cu o zi
înainte de dimineața accidentului, cei doi au fost opriți de
un ofițer de poliție, în trafic. Atunci s-ar fi constat că
mașina nu avea drept de circulație și, cu toate acestea, cei
doi au fost lăsați să plece.

În aceeași zi, Vlad Pascu spune că a fost invitat la ziua
onomastică a unei prietene, la Vama Veche:

„Am ajuns la cazare și am prizat ceva de pe o farfurie, ceva
ce  mi  s-a  zis  că  este  ceva  bun,  bănuiam  că  o  substanță
psihoactivă. Nu a avut un efect resimțit puternic, m-am simțit
doar amețit vreo 20-25 de minute”.

În urma unui conflict izbucnit la cazare între participanții
la petrecere, Pascu a plecat spre plajă, unde a primit o
ofertă de cazare unde „aveau pastile de ecstasy și capsule cu
peroxid de azot”.

Pascu amintește de faptul că un echipaj de poliție i-a oprit
în trafic și că a fost găsită țigara cu canabis în mașină, dar
spune că nu era a lui, pentru că la probele de sânge nu i-a
fost găsită substanța cu pricina. Ulterior, a fost lăsat să
plece și a decis să se îndrepte spre Constanța.
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IV. Accidentul
„Conduceam spre Constanța și ascultam muzică, eram destul de
obosit. La ieșirea dintr-o curbă am simțit un impact puternic,
parbrizul s-a prăbușit peste mine și volanul mi-a sărit din
mână.

Nu m-am gândit că aș fi lovit o persoană, am oprit mașina după
derapajul pe care l-am simțit și sunt încă surprins că am
reușit să redresez mașina. (…)

Am dedus că am lovit vreun animal de talie mare ce ar fi
încercat să traverseze strada.

Am evaluat sumar daunele mașinii, m-am scuturat de cioburi,
iar în gălăgia infernală ce o făcea motorul V8 al mașinii nu
am auzit nimic să îmi atragă atenția și în starea aceea în
care eram oricum speriat am decis să întirc spre cea mai
apropiată localitate, deoarace nu puteam abandona mașina.

Scriu cu dificultate pentru că acela urma să fie momentul
conștientizării la ce s-a întâmplat”.

Vlad Pascu își amintește că a fost oprit de jandarmi, care i-
au spus că a UCIS doi tineri. Tânărul spune că nu a crezut,
inițial.
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V. Arestul
Vlad Pascu a fost arestat în dimineața zilei de 19 august și,
de  atunci,  nu  a  mai  fost  lăsat  în  libertate,  în  ciuda
încercărilor repetate ale avocaților săi de a fi arestat la
domiciliu.

În primele zile de arest, spune Pascu în scrisoare, s-a gândit
că, poate, ar fi fost mai bine să fi murit în același accident
cu cei doi tineri.

„Eram măcinat de regrete, remușcări. Eram de părere că viața
mea nu mai are niciun sens și ajunsesem să mă întreb dacă nu
era mai bine ca și viața mea să se fi terminat în acel oribil
accident”. În pușcărie Vlad Pascu a împlinit 20 de ani.

Ulterior, mutat la Poarta Albă, acesta spune că a primit un
Cod Penal, pe care a început să îl studieze pentru „a putea
înțelege că lucruri precum situația mea sunt finite și față de
alte situații există șansa de a-mi prelua controlul asupra
vieții”.
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Concluzia
„În fiecare zi mă gândesc la greșelile făcute în trecut, la
atitudinea mea rebelă ce mi-a adus numai de pierdut.

Am ajuns la punctul unde să îmi reevaluez viața de la un capăt
la celălat, să înțeleg că lucrurile mărunte trebuiau să îmi
aducă fericire și împlinire, lucruri banale, precum o plimbare
în parc sau o masă în familie alături de cei dragi.

(…) Poate că (această scrisoare n.r.) va reuși să contureze
puțin  persoana  mea  cu  detalii  reale,  fapte  și  trăiri
personale, necenzurate de media, opinii publice sau păreri
personale ale anumitor persoane ce au ca subiect de discuție
tragedia întâmplată, ce mă va marca, probabil, tot restul
vieții!”

Vineri, 17 ianuarie 2025, procurorii din Mangalia au solicitat
pedeapsa  maximă  pentru  faptele  de  care  este  acuzat  Vlad
Pascu: 7 ani pentru ucidere din culpă, 2,8 ani pentru vătămare
corporală din culpă, 3,4 ani pentru conducere sub influența
alcoolului  sau  altor  substanțe,  4,8  ani  pentru  părăsirea
locului accidentului, cu un total de pedeapsă de 10 ani și
jumătate.



Sursa scrisorii lui Vlad Pascu – Sonia Simionov

Pe aceeași temă:

VIDEO Finalul tragediei de la 2 Mai: Parchetul a cerut peste
10 ani de închisoare pentru Vlad Pascu
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Șoferiță  beată  criță,  care
conducea  haotic  pe  DN  39,
prinsă  de  polițiști:  Ce
alcoomie a arătat etilotestul
21 ianuarie 2025 11:18

Un apel la 112 a alertat polițiștii
din  Eforie,  care  au  pornit  pe
urmele  unei  șoferițe  ce  conducea
haotic pe DN 39.
Sesizarea  a  fost  făcută  de  un  alt  participant  la  trafic,
speriat de modul în care conducea femeia.

În această dimineață, IPJ Constanța a transmis:

„O femeie conduce haotic pe D.N. 39. Așa „a sunat” apelul
făcut, aseară, la 112.

Colegii noștri de la rutieră au interceptat autoturismul în
apropiere de Eforie Sud.

Șoferița avea o alcoolemie de 1,16 mg/litru alcool pur în
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aerul expirat. Acum are și dosar penal.

Am mai spus și repetăm: alcoolul și volanul nu fac casă bună!”

 

(FOTO/VIDEO)  Mangalia:  Au
început  primele  lucrări  din
proiectul  de  protecție
costieră
21 ianuarie 2025 11:18

Pe plaja din zona Vilelor Armatei
din  Mangalia  au  început  primele
lucrări din proiectul de protecție
costieră derulat de Apele Române și
compania olandeză Van Oord.
La fața locului au loc doar lucrări de prospectare a zonei, o
sondare a suprafeței de plajă, pentru a se constata dacă în
subsol se află vestigii arheologice sau instalații edilitare.
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Proiectul privind protecția costieră din zona Saturn-Mangalia
va crea, în sudul litoralului, 20 de hectare de plajă.

Pentru început, lucrările urmează să aibă loc numai în zona
digurilor și strict acolo unde nu există plaje turistice.
Ulterior, după terminarea sezonului estival, vor fi începute
și lucrările de înnisipare.

Pentru  zona  Mangalia-Saturn  costul  lucrărilor  este
de 357.654.769 de lei, iar pentru zona 2 Mai – 192.731.164 de
lei.

Lucrări propuse: demolarea structurilor existente, construcții
epiuri marine noi, încastrate în țărm, înnisipare artificială,
recifi artificiali.

Lucrările de înnisipare care se vor derula în aceste trei
celule vizează Lotul 8 – Zona Jupiter – Neptun și Lotul 9 –
Balta Mangalia – Venus – Aurora, care fac parte din proiectul
de REDUCERE A EROZIUNII COSTIERE FAZA II (2014-2020).

Zonele înnisipate, alături de structurile hidrotehnice, vor
forma un sistem integrat complex, conceput să ofere protecție
costieră împotriva eroziunii pe durata de viață prevăzută de
50 de ani.



Înnisipare Mangalia

 

Înnisipare Mangalia
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Pe aceeași temă:

(FOTO/VIDEO) A început ultima etapă a reabilitării digurilor
și înnisipării. Utilajele Van Oord acționează la Saturn

A început înnisiparea plajei de la Olimp (VIDEO)

Jandarmii  din  Mangalia  au
confiscat  marfa  unui  bărbat
care vindea pește ilegal
21 ianuarie 2025 11:18
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Ieri, în jurul ore 09:30, în timp
ce  se  aflau  într-o  misiune  de
patrulare  de  rutină  în  piața  din
municipiul  Mangalia,  jandarmii
constanțeni au observat un bărbat,
cu  vârsta  de  33  de  ani,  care
comercializa  aproximativ  30  de
kilograme de pește din specia caras
din  portbagajul  autoturismului
personal.
Jandarmii s-au apropiat de cel în cauză, l-au legitimat și i-
au cerut actele de proveniență ale peștelui.

Deoarece  bărbatul  nu  deținea  acte  care  să  justifice
proveniența peștelui respectiv, jandarmii au întocmit acte de
constatare a unei posibile infracțiuni și au ridicat întreaga
cantitate de pește.

Cercetările ulterioare urmează a fi efectuate de către către
organele de poliție, abilitate de lege în acest sens.



VIDEO Finalul tragediei de la
2  Mai:  Parchetul  a  cerut
peste  10  ani  de  închisoare
pentru Vlad Pascu
21 ianuarie 2025 11:18

Drama  familiilor  tinerilor  uciși
sau răniți în tragicul accident de
la 2 Mai se apropie de final. La
Judecătoria Mangalia s-au întâlnit
toate părțile implicate în dosar:
avocații  lui  Vlad  Pascu,  cei  ai
familiilor victimelor, dar și Vlad
Pascu și părinții lui Sebastian și
cei ai Robertei. Toți au putut să
susțină  ultimele  pledoarii  și  să
dea  ultimele  declarații  în  fața
Claudiei Berevoescu, magistratul de
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caz.
Procurorul de caz, Vasile Iftinchi, a cerut pedepse la limita
maximă prevăzută de lege, astfel: 7 ani pentru ucidere din
culpă, 2,8 ani pentru vătămare corporală din culpă, 3,4 ani
pentru conducere sub influența alcoolului sau altor substanțe,
4,8 ani pentru părăsirea locului accidentului, cu un total de
pedeapsă de 10 ani și jumătate.

În  timpul  pledoariei  avocatului  Adrian  Cuculis,  mamei  lui
Sebastian i s-a făcut rău și a ieșit din sala de judeactă.
Imediat după aceasta a plecat și tatăl lui sebastian.

Iată  ce  a  declarat  Adrian  Cuculis:  „Bunicii  Robertei  au
vorbit, în timpul procesului, despre familie frumoasa pe care
o aveau. Membrii familiei Dragomir avea o relatie solida.
Vorbim despre o familie adevarată, nu inventată, așa cum mai
găsim pe la alte procese.

Sora Robertei va trebui sa crească fara sora ei. Între frați
există o legatură indestructibilă, dar Vlad Pascu a reușit să
distrugă această legătură.

Pe lângă emoții, trebuie discutate vinovăția pe ambele laturi,
civilă și penală. Părțile civile fac parte dintr-un întreg,
dar  au  părțile  lor  specifice.  Familia  Dragomir,  familia
Robertei, ucisă în accident: bunici, părinți, soră. Când veți
pronunța sentința pe latura civilă trebuie să aveți în vedere
declarațiile date de familia Dragomir, dar și pe cele ale
familiei Olariu, și cred că s-a văzut de către toată lumea
care a fost durerea acestei familii.

Cineva  s-a  dus  la  morgă  să  recunoască,  să  identifice,
cadavrul. Îmi cer scuze, dar trebuie să stabilim și astel de
lucruri.  O  atitudine  mai  empatică  a  lui  Vlad  Pascu  și  a
familiei lui ar fi ajutat cel puțin din punct de vedere moral.
Când există un regret, simți că omul acela a înțeles ceva din
ce a fost. Dar lucrul acesta nu s-a întâmplat. Copiii au fost
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găsiți  pe  caldarâm,  rupți  în  două“,  a  adăugat  avocatul
Cuculis.

„Toți  tinerii  aceștia  și-au  văzut
prietenul  rupt  în  două  și  prietena  cu
capul sfărâmat”
Adrian Cuculis a dat vina și pe neputința autorităților, pe
procurorii  bucureșteni,  care  au  știut  ca  tănârul  avea  o
problemă cu drogurile, dar au preferat să nu facă nimic în
acest caz:

„Neputința autorităților publice a făcut ca acest accident să
aibă  loc.  Vlad  Pascu  era  consumator  de  droguri  și  dacă
autoritățile s-ar fi sesizat, doi copii nu ar fi fost morți,
iar alți trei, răniți.

„Pe părțile civile Coniac și Ionescu i-ați văzut în sala de
judecată. Al treilea tânăr rănit în accident a avut nevoie de
șase zile de îngrijiri medicale. Cristina Ionescu voia să fie
stuardeză. Ea va putea însă acum să funcționeze cu mâna la o
capacitate de 70%. La o vârstă așa de tânără să ai o astfel de
deficiență înseamnă să fii maginalizat. Toti tinerii aceștia
și-au  văzut  prietenul  rupt  în  două  și  prietena  cu  capul
sfărâmat“, a mai spus Adrian Cuculis.

La rândul său, avocata familiei Olariu a solicitat aplicarea
unei pedepse orientate către maximul prevăzut de lege pentru
infracțiunile  de  care  este  acuzat  Vlad  Pascu:  „Vă  rugăm,
onorată  instanță,  să  aveți  în  vedere  planșele  foto  de  la
producerea accidentului, nu pot vorbi despre durerea acestei
familii. Trăiesc durerea de fiecare dată când vin la 2 Mai.

Vă rugăm să țineți cont că, în cauză, culpa este exclusivă a
inculpatului.  Copiii  circulau  pe  un  trotuar  amenajat.  Pe
stânga ar fi circulat pe stradă. în dreptul unității militare
trotuarul  se  întrerupe  brusc,  iar  ei  ar  fi  avut  două
posibilități: să traverseze sau să circule pe strada, ori să



continue să meargă. Au continuat să meargă în șir indian. Nu
poți să spui că, în cauză, este o culpă pasivă, ei nu aveau pe
unde să circule“, a susținut reprezentanta familiei Olariu.

„Aveți în vedere, onorată instanță, că familia Olariu nu mai
are viață. Valentin Olariu se trezește și merge la cimitir,
după muncă se duce la cimitir, mama lui Sebi vorbește cu el
încă, sora lui Sebi nu poate sta singură în casă. Nu mai poate
circula singură. Suferința nu poate fi exprimată în cuvinte“,
a adăugat avocat Daniela Ganea.

De partea cealată, toți cei patru avocați
ai lui Vlad Pascu au susținut pledoariile
de final. 
Avocatul Adrian Beandeac a arătat că „în cursul procesului, s-
au depus de către avocații victimelor cereri pentru schimbarea
de încadrare juridică. Atât Parchetul, cât și reprezentanții
părții civile au apreciat ce pedeapsă trebuie să pronunțați,
onorată instanță. Vă revine sarcina de a vă pronunța obiectiv,
raportat  la  fapte,  dar  și  la  conduita  pe  care  a  avut-o
inculpatul Vlad Pascu. Am făcut eforturi prin intermediul unui
mediator și am încercat să ajungem la o înțelegere în privința
daunelor  morale.  Clientul  meu,  cu  ajutorul  familiei,  a
încercat să vină în sprijinul acestor victime, dar medierea a
eșuat“.

„În cursul urmăririi penale, s-au achitat toate cheltuielile
cu  spitalizarea,  dar  și  cele  de  judecată.  Dumneavoastră,
onorată instanță, veți stabili pedeapsa pe latura penală. Vă
rog să luați în calcul probele de la dosar. Aș dori, de
asemenea,  să  precizez  ca  a  existat  deschidere  din  partea
familiei.  Clientul  meu  nu  are  resurse  să  achite  aceste
despăgubiri care se pretind în cauză, sumele solicitate sunt
imposibil să fie achitate“, a mai spus apărătorul.

https://editiadesud.ro/tag/avocat-daniela-ganea/
https://editiadesud.ro/tag/vlad-pascu/


Părinții  tinerilor  uciși,  supărați  pe
afirmațiile avocatului Alin Trandafirescu
Avocatul Alin Trandafiresc a stârnit, din nou, rumoare în sala
de judecată, atunci când a citat opinia expertului potrivit
căreia tinerii nu ar fi circulat legal, în ciuda faptului că
Daniela Ganea a arătat, anterior, că le-ar fi fost imposibil
să meargă pe drum așa cum scrie la lege.

Avocatul Andrei Aurel Jean a opinat că adevăratul vinovat ar
fi dealerii de droguri.

La  finalul  pledoariei  avocatului,  Valentin  Olariu,  i-a
reproșat avocatului că a mințit atunci când a afirmat că Sebi
ar fi fost beat, raportul medical efectuat în cauză dovedind
faptul că băiatul a avut alcoolemie zero.

Vlad Pascu, pledoarie de final: „Am fost
olimpic la matematică. Ce s-a arătat în
mass media a fost peste puterea mea de
înțelegere”
Vlad Pascu a declarat că, în celulă, a așternut pe hârtie, pe
12 pagini, o pledoarie proprie, fără ajutorul avocaților, în
care  și-a  spus  adevăratele  gânduri  despre  ceea  ce  s-a
întâmplat  la  2  Mai,  dar  și  ulterior  accidentului.

„Azi a fost o ședință tensionată. Eu voi da socoteală de ce am
făcut. În niciun fel ce aș spune nu va schimba faptele. Ca o
idee spontană, am scris în camera de detenție circumstanțele
care ar individualiza cauza și altfel față de ce s-a spus în
media.  Nu  s-a  spus,  de  exemplu,  că  am  fost  olimpic  la
matematică.

Nu  am  scris  nimic  din  partea  apărătorilor  mei.  Am  scris
singur. De multe ori am încercat să îmi creez apărarea. Am
fost acuzat că nu am avut o conduită corespunzătoare în fața
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instanței. Nu am spus niciodată că dau vina pe un medic, de
multe ori nu am fost de acord cu colegii avocați. Ce s-a
întamplat cu mass media a fost mult peste înțelegerea mea. De
aceea nici nu ma uit la TV. Nu mai pot da timpul înapoi, nu
mai pot să nu mă duc la Vama Veche. Vă rog să mă scuzați dacă
am  părut  arogant  în  fața  dumneavoastră“,  a  mai  spus  Vlad
Pascu.

„A fost scos din context când am spus că nu Vlad Pascu e de
vină, ci părinții lui. S-a interpretat după cum a fost mai
bine pentru Pascu. Am fost batjocoriți pe TikTok cu această
ocazie“, a spus Cătălin Dragomir, tatăl Robertei, extrem de
emoționat și indignat.

Tatăl  lui  Sebi  a  mai  spus  că  „domnul  Trandafirescu  (nr.,
avocatul) a spus că Sebi era îmbibat alcool, iar Vlad Pascu
avea limite minime la valorile de droguri. Vlad Pascu ar fi
crezut că a lovit o vacă sau o pasăre în accident. Nu voi uita
niciodată. Râdeți, dar dacă era copilul dumneavoastră nu mai
râdeați. S-a spus că Sebi era alcoolist … Vlad Pascu trebuie
să își ia pedeapsa“.

Judecătorul Carmen Claudia Berevoescu a stabilit ca dată a
pronunțării verdictului final 31 ianuarie.

O  tânără  din  Lipnița  a
DISPĂRUT de la domiciliu. Ați
văzut-o?
21 ianuarie 2025 11:18
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Polițiști  din  cadrul  Secției  1
Poliție Rurală Băneasa – Postul de
Poliție Lipnița au fost sesizați cu
privire  la  plecarea  voluntară  a
unei tinere, Elena Chirea.
În noaptea de 15/ 16 ianuarie a.c., aceasta a plecat, în mod
voluntar,  de  la  adresa  de  domiciliu,  din  satul  Lipnița,
județul Constanța, fără a reveni până în prezent.

Elena  Chirea  are  aproximativ  1,70  m  înălțime,  60-65  de
kilograme, păr brunet, față ovală, ochi căprui, constituție
atletică.

Nu se cunosc articolele verstimentare pe care tânăra le purta
la data plecării.

Cetăţenii care pot furniza orice informaţii în legătură cu
această persoană sunt rugaţi să contacteze numărul unic pentru
apeluri  de  urgență  112  sau  Dispeceratul  I.P.J.  Constanța,
tel. 0241.611.364.



Mesaj  Ro-Alert:  Rușii  au
lovit cu drone portul Chilia
Nouă, lângă granița României
21 ianuarie 2025 11:18

Armata  rusă  a  lansat  atacuri  cu
drone  în  Ucraina,  la  doar  câteva
sute  de  metri  de  graniţa  cu
România. Din cauza pericolului, a
fost emis şi un mesaj Ro-Alert, iar
de la Baza Mihail Kogălniceanu au
fost  ridicate  avioane  de  luptă,
conform protocolului.
În  jurul orei 01:46, Inspectoratul General pentru Situații de
Urgență a emis un mesaj de tip RO-alert prin care informa
populația  despre  posibilitatea  căderii  unor  obiecte  din
spațiul aerian,  pe teritoriul național, în zona de graniță a
României cu Ucraina.

„Inspectoratul General pentru Situații de Urgență a emis un
mesaj RO-alert în cursul nopții trecute prin care informa
populația  din  zona  de  Nord  a  județului  Tulcea  despre
posibilitatea căderii unor obiecte din spațiul aerian, în zona
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de graniță a României cu Ucraina.

Avertizarea a fost transmisă în urma informațiilor primite din
partea MApN.

Rolul mesajului RO-Alert este unul de informare și prevenire a
populației  din  zona  în  care  acesta  este  transmis,  iar
populația  este  rugată  adopte  măsurile  de  prevenire  și
protecție transmise, să nu intre în panică și să anunțe prin
apel la numărul de urgență 112 dacă au nevoie de ajutor.

În cadrul dispeceratului ISU Tulcea a fost înregistrat un
singur  apel  de  la  un  locuitor  din  județ  care  a  cerut
informații  suplimentare”,  au  transmis  reprezentanții  ISU
Tulcea.

ALERTĂ la Fântânele: Focar de
pestă porcină descoperit la o
fermă. Vor fi luate măsuri pe
o rază de 10 kilometri
21 ianuarie 2025 11:18
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Astăzi, 16 ianuarie, a avut loc, în
sistem  electronic,  ședința
extraordinară a Centrului Local de
Combatere a Bolilor – al județului
Constanța  –  Unitatea  Locală  de
Decizie (CLCB—UDL) în cadrul căreia
a fost votată și aprobată Decizia
nr. 2 ce prevede Planul de măsuri
la confirmare în zona de protecție
și cea de supraveghere a focarului
de  pestă  porcină  africană  la  o
exploatație  din  localitatea
Fântânele.
Planul respectă legislația sanitar-veterinară în vigoare și
include măsuri privind gestionarea eficientă a focarului, ca
urmare a buletinelor de analize nr. 10105/15.01/2025 și nr.
10106/15.01.2025 prin care a fost confirmată pesta porcină
africană la nivelul Halei nr. 20 din cadrul unei societăți
comerciale din Fântânele. Anterior, la nivelul exploatației,
prin buletinul de analize nr. 10003/08.01.2025 virusul fusese
confirmat la nivelul Halei nr. 14.

Având în vedere viteza mare de propagare a virusului precum și
contagiozitatea  ridicată  a  acestuia,  cu  posibilitatea
propagării și la exploatațiile din teritoriul adiacent fermei,
se impune uciderea imediată și ecarisarea  întregului efectiv
de animale din exploatație si distrugerea tuturor materialelor
cu risc din focar prin metoda alternativă de neutralizare –
îngropare – în zona aprobată de autoritățile competente. Sunt



afectate aproximativ 49.000 de exemplare din cele 20 de hale
ale exploatației. Facem precizarea că, până la data de 15
ianuarie 2024, ora 15:00, conform datelor Serviciului Control
Sănătate și Bunăstare Animală din cadrul Direcției Sanitare
Veterinare și pentru Siguranța Animalelor Constanța au fost
uciși  și  îngropați  circa  1.250  de  porci  aparținând
exploatației  –  Hala  14.

Principalele măsuri prevăzute în plan:

1.Pentru zona de protecție de 3 km (localitățile Fântânele și
Cogealac)

Efectuarea curățeniei mecanice și aplicarea măsurilor de
dezinsecție, dezinfecție în focar;
Înregistrarea tuturor suinelor din zona de protecție și
efectuarea examenelor clinice de către medicul veterinar
oficial  în  conf.  Cu  art.  26,  alin.  1,  2,  din  Reg.
Delegat (UE) 687/2020.
Montarea mijloacelor corespunzătoare de dezinfecție la
intrările  în  exploatație,  precum  și  la  clădirile  ce
adăpostesc porci.
Toate  persoanele  care  intră  sau  ies  din  exploatație
trebuie să respecte măsurile de igienă corespunzătoare
necesare  pentru  a  reduce  riscul  de  răspândire  a
virusului  pestei  porcine  africane;
Toate  mijloacele  de  transport  trebuie  să  fie
dezinfectate minuțios înainte de a ieși și de a intra în
exploatație;
Afișarea de panouri de avertizare în vederea limitării
circulației în focar;
Interzicerea unor activități, inclusiv a circulației, în
ceea ce privește animalele, produsele și alte materiale
în interiorul, dinspre sau spre zona de protecție conf.
Reg. Delegat (UE) 687/2020, Art. 27 pe o durată de 30
zile;
Prelevarea de probe de la animale bolnave și găsite
moarte,  și  trimiterea  lor  pentru  diagnostic  de



laborator;
Completarea  stocurilor  de  materiale  și  echipamente
necesare în caz de intervenție în focar (în special
stocuri  de  substanțe  dezinfectante  și  mijloace  de
efectuare a dezinfecțiilor);
Colectarea,  înregistrarea,  procesarea  statistică  a
datelor și utilizarea lor în acțiunile de combatere și
eradicare a pestei porcine africane;
Interzicerea  aglomerărilor  de  animale  din  toate
speciile, târguri de animale, expoziții, circ etc.

Măsurile  în  zona  de  protecție  se  mențin  până  când  s-au
finalizat  operațiunile  de  curățenie,  dezinfecție  și
dezinsecție  din  exploatația  infectată.

2.Pentru zona de supraveghere de 10 km (Județul Constanța,
localitățile:  Mihai  Viteazu,  Tariverde,  Nuntași;  Județul
Tulcea, localitatea Râmnicu de Jos)

Delimitarea zonei de supraveghere pentru pesta porcină
africană cu o rază de 10 km în jurul focarului de PPA;
Înregistrarea tuturor suinelor din zona de supraveghere
a focarului PPA confirmat;
Actualizarea  registrelor  agricole  conform  H.G.  nr.
218/2015;
Informarea și educarea crescătorilor sau deținătorilor
de  animale  cu  privire  la  efectuarea  unei  inspecții
clinice  pasive  suinelor  pe  care  le  dețin  și
obligativitatea anunțării oricărei modificări a stării
de sănătate a animalelor medicului veterinar de liberă
practică împuternicit ori medicului veterinar oficial;
Ieșirea  animalelor  domestice  receptive  din  zona  de
supraveghere este interzisă timp de 30 zile cu excepția
porcilor  destinați  abatorizării  și  a  celor  care  au
obținut  aprobarea  autorităților  veterinare  locale  de
conf. Reg. delegat UE 687/2020;
Interzicerea  aglomerărilor  de  animale  din  toate
speciile, târguri de animale, expoziții, circ etc.



Toți  porcii  morți  sau  bolnavi  dintr-o  exploatație
trebuie de îndată declarați autorității competente, care
procedează  la  investigațiile  corespunzătoare,  în
conformitate  cu  procedurile  stabilite  în  manualul  de
diagnostic.
Evaluarea  numărului  și  arealurilor  de  viață  a
mistreților din zona de supraveghere delimitată.

Măsurile se mențin timp de 30 de zile, cu obligativitatea
efectuării inspecțiilor clinice a suinelor aflate staționare
în această zonă.

MApN  dezminte  categoric
dezinformările referitoare la
modernizarea Bazei 57 Aeriană
de la Mihail Kogălniceanu
21 ianuarie 2025 11:18

Ministerul  Apărării  Naționale
(MApN) a transmis un comunicat de
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presă  în  care  sesizează  o
dezinformare  crasă  apărută  în
mediul  online,  referitoare  la
procesul  de  extindere  și
modernizare  a   Bazei  57  Aeriană
„Căpitan  Aviator  Constantin
Cantacuzino”  de  la  Mihail
Kogălniceanu.
„Vă  semnalăm  o  nouă  serie  de  dezinformări  rostogolite  în
spațiul online din România și din străinătate cu privire la
procesul  de  extindere  și  modernizare  a   Bazei  57  Aeriană
„Căpitan  Aviator  Constantin  Cantacuzino”  de  la  Mihail
Kogălniceanu,  județul  Constanța.

Ministerul Apărării Naționale respinge speculațiile pe acest
subiect, apărute în spațiul public românesc și internațional,
prin  care  sunt  vehiculate  interpretări  și  scenarii
manipulatorii,  neconforme  cu  realitatea  în  privința
proiectului  de  extindere  a  Bazei  57  Aeriană  de  la  Mihail
Kogălniceanu.

Investițiile  programate  pentru  modernizarea  și  extinderea
acestei baze militare a Armatei României vor avea ca rezultat
primul  element  complet  și  complex  de  infrastructură
aeroportuară construit de România după anul 1990, menită să
îmbunătățească în mod semnificativ capacitățile de operare și
de instruire ale Forțelor Aeriene Române și ale celor aliate
în consolidării polului de securitate pe Flancul Estic al
Alianţei.

Manipulările din spațiul public pe acest subiect sunt aliniate
campaniilor de dezinformare și propagandă cu care Federația
Rusă își susține atacurile hibride împotriva țărilor aliate”,



a transmis MApN.

Sursa foto: Facebook

Gările  Neptun,  Costinești
Tabără  și  Mangalia  vor  fi
modernizate  anul  acesta  din
bani  europeni  și  de  la
bugetul de stat
21 ianuarie 2025 11:18

În cursul anului 2024, la nivelul
SRCF Constanța au fost finalizate
mai multe proiecte de reparații și
întreținere  a  infrastructurii
feroviare – cale ferată, instalații
CCS-T, IFTE, pasaje ș.a, valoarea
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 în valoare totală de 120.897.952
lei fără TVA. Tot în 2024 au fost
inițiate  noi  proiecte  care  în
prezent se află în diverse stadii
de execuție.
Proiecte demarate în 2024, care continuă în 2025

Lucrări de reparații și întreținere a infrastructurii1.
feroviare publice aflată în incinta Portului Constanța,
care constau în înlocuirea suprastructurii feroviare pe
17 linii, totalizând 7,647 km și înlocuirea a 38 aparate
de cale (simple și TDJ)- PRIORITATEA 4, Lot 2 – în
lucru.

În cadrul lucrărilor, pe cele 17 linii sunt utilizate exclusiv
traverse din beton precomprimat, iar în curbe sunt prevăzute
traverse din beton precomprimat cu supralărgire și se vor
reface sistemele de drenaj al platformei CF. Aparatele de cale
care se vor înlocui integral sunt montate pe traverse din
beton precomprimat și sunt prevăzute cu ace flexibile. De
asemenea  se  execută  lucrări  la  instalațiile  de  siguranța
circulației aferente.

Suma alocată pentru lucrări este de 84.514.909,20 lei fără TVA
(fonduri de la bugetul de stat).

Lucrări de reparații și întreținere a infrastructurii2.
feroviare publice aflată în incinta Portului Constanța –
PRIORITATEA  4  –  Lot  1  ,,Lucrări  de  stabilizare  a
versantului în zona de siguranță a căii ferate nr. 9 –
Gr. A1 Port Constanța”

Suma alocată pentru lucrări este de 7.041.021,73 lei fără TVA
(fonduri de la bugetul de stat).



Modernizarea  infrastructurii  feroviare  din  Portul3.
Constanța  –  Etapa  1A,  Valu  lui  Traian.  În  data  de
04.12.2024 a fost aprobat Proiectul Tehnic de Execuție,
iar pentru data de 14.01.2025 a fost emis ordinul de
începere a lucrărilor de execuție.

Suma alocată pentru lucrări este de 347.765,456,67 lei fără
TVA  (fonduri  externe  nerambursabile,  Connecting  Europe
Facility (CEF)–CEF-T-2022-MILMOB, de la Bugetul de Stat prin
bugetul Ministerului Transporturilor și Infrastructurii și din
veniturile proprii ale C.N.C.F. „C.F.R.” – S.A).

Modernizarea/reabilitarea  a  47  de  stații  din  România4.
SRCF Constanța – 4 stații Neptun hc, Costinești Tabără,
Ciulnița  și  Mangalia”  –  Lot  1  stația  Ciulnița,
proiectare  și  execuție.

Suma alocată pentru lucrări este de 40.323.000 lei cu TVA
(fonduri externe și de la bugetul de stat).

Modernizarea/reabilitarea  a  47  de  stații  din  România5.
SRCF Constanța – 4 stații Neptun hc, Costinești Tabără,
Ciulnița  și  Mangalia  –  Lot  2  Costinești  Tabără,
proiectare  și  execuție.

Suma alocată pentru lucrări este de 21.685.000 lei cu TVA
(fonduri externe și de la bugetul de stat).

Modernizarea/reabilitarea  a  47  de  stații  din  România6.
SRCF Constanța – 4 stații Neptun hc, Costinești Tabără,
Ciulnița și Mangalia – Lot 3 Neptun hc, proiectare și
execuție.

Suma alocată pentru lucrări este de 25.865.000 lei cu TVA
(fonduri externe și de la bugetul de stat).

Un alt proiect demarat este cel de modernizare a mai7.
multor treceri la nivel cu calea ferată pe raza SRCF
Constanța, astfel:



proiectare, execuție: TN km 0+979, Linia 817 Dorobanțu –
Nazarcea cu DC 22 – LOT1
proiectare, execuție: TN 0+416, Linia 807 Slobozia Veche
– Andrășești cu DN 2C – LOT2
proiectare, execuție: TN 107+349, linia 812 Medgidia –
Tulcea cu E87 – LOT3
TN Port Constanța – (proiectare și execuție), 4 loturi
LOT 1 – „TN linia de legătură triaj zona III liniile
5,6,7”
TN Port Constanța – (proiectare și execuție), 4 loturi
LOT 2 – „TN diag. Acces linia 6 și 7 Dana 40 – 43 zona
II Cap Y”
TN Port Constanța – (proiectare și execuție), 4 loturi
LOT 3 – „TN linia de legătură triaj zona I Dana 31-33
Port A”
TN Port Constanța – (proiectare și execuție), 4 loturi
LOT 4 – „TN triaj betonaj cap X Port A”

Explozie  DEVASTATOARE  la
Constanța,  cauzată  de  o
butelie.  Patru  bărbați  au
suferit răni grave
21 ianuarie 2025 11:18
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În această dimineață, în municipiul
Constanța,  a  avut  loc  o  explozie
cauzată  de  o  butelie,  într-o
clădire unde erau cazați mai mulți
muncitori.  Incidentul  nu  a  fost
urmat de incendiu, însă a provocat
rănirea a patru persoane.
Cele patru victime prezintă arsuri pe aproximativ 40% -60% din
suprafața  corporală  și  au  fost  asistați  medical  la  fața
locului.

Pentru gestionarea situației de urgență s-a intervenit cu două
autospeciale de stingere cu apă și spumă, un echipaj de prim
ajutor SMURD, 1 echipaj de terapie intensivă mobilă SMURD, 1
echipaj al Serviciului de Ambulanță Județean și 1 autospecială
pentru transport victime multiple.

Iată  ce  transmite  IPJ  Constanța  despre
incident:
În  dimineața  de  16  ianuarie  a.c.,  în  jurul  orei  06.15,
polițiști din cadrul Poliției Municipiului Constanța – Secția
4 Poliție au fost sesizați cu privire la faptul că, într-un
imobil de pe strada Industrială, s-ar fi produs o explozie.

Deplasați la fața locului, polițiștii au constatat că cele
sesizate se confirmă, în urma exploziei fiind rănite patru
persoane.

Victimele, patru barbați cu vârste cuprinse între 41 și 62 de
ani, au fost transportate la spital, în vederea acordării de
îngrijiri medicale de specialitate.

Conform primelor cercetări, a rezultat că explozia s-ar fi



produs din cauza unei acumulări de gaze la o butelie.

Polițiștii continuă cercetările, în vederea stabilirii tuturor
împrejurărilor producerii evenimentului, în cadrul unui dosar
penal pentru săvârșirea infracțiunilor de vătămare corporală
din culpa și distrugere din culpă.

UPDATE:
Cei patru bărbați au ajuns la Spitalul Județean Clinic de
Urgență Constanța. Iată care este stare acestora:

În această dimineață, la Unitatea de Primiri Urgențe au fost
aduși patru pacienți, cu vârste cuprinse între 41 și 57 de
ani, în urma unui incident grav.

Dintre  aceștia,  trei  pacienți  prezintă  arsuri  extinse
pe mai mult de  65% suprafata corporala, inclusiv arsuri de
căi aeriene superioare, fiind la acest moment intubați si
ventilați mecanic. Cel mai grav este un barbat in varsta de 41
de ani, cu arsuri pe 80% suprafata corporala.

Echipa  de  chirurgie  plastică  a  intervenit  prompt,  pentru
tratamentul și pansarea plăgilor.

În acest moment, se fac demersuri pentru transferul lor în
centre specializate în tratamentul arsurilor.

Cel  de-al  patrulea  pacient  este  stabil,  conștient  și
cooperant, prezintă mai multe traumatisme, însă nu are, din
fericire arsuri. Este inca in investigatii.



Polițiștii  constănțeni,  în
ALERTĂ: Este căutat un hoț,
care a ÎMPUȘCAT proprietarul
imobilului pe care îl jefuia
21 ianuarie 2025 11:18

La data de 13 august 2024, în jurul
orei 11.30, polițiștii din cadrul
Poliției Municipiului Constanța au
fost sesizați cu privire la faptul
un bărbat ar fi pătruns în curtea
unui imobil de pe strada Ion Adam,
cu intenția de a sustrage bunuri.
„Fiind  surprins  de  persoana  vătămată,  pentru  a-și  asigura
scăparea, ar fi executat două focuri de armă cu un pistol de
tip airsoft, provocând rănirea acesteia.

În acest context, polițiștii au întocmit dosar de cercetare
penală  pentru  săvârșirea  infracțiunilor  de  tentativă  la
infracțiunea de tâlhărie calificată, nerespectarea regimului
armelor și munițiilor și uzul de armă fără drept.

Polițiștii efectuează învestigații în acest caz și, totodată,
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solicită  sprijinul  cetățenilor  în  vederea  identificării
persoanei  bănuite  de  comiterea  faptei,  prin  sesizarea
poliției.

Precizăm faptul că orice informație care poate contribui la
identificarea  persoanei  bănuite  de  comiterea  faptei  este
extrem de importantă.

Cetățenii  care  pot  furniza  informații  sunt  rugați  să
contacteze  poliția  la  numărul  de  telefon   0745.570.034”,
transmit polițiștii IPJ Constanța.

(VIDEO) 270.000 de pachete de
țigări  nedeclarate,  în
valoare  de  1,5  milioane  de
euro, depistate la Constanța
21 ianuarie 2025 11:18

La  data  de  8  ianuarie  2025,
poliţiştii  BCCO  Constanţa  –
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Serviciul  de  Combatere  a
Criminalităţii  Organizate  Porturi
Maritime,  sub  supravegherea
procurorului din cadrul Parchetului
de pe lângă Judecătoria Constanţa,
au efectuat un control asupra unui
container.
În  urma  efectuării  controlului  asupra  containerului,
polițiștii  de  combatere  a  criminalităţii  organizate  au
descoperit 5.360.400 de țigarete, diferite mărci, nedeclarate.

Bunurile,  în  valoare  estimată  de  piaţă  de  aproximativ
7.500.000 de lei, au fost indisponibilizate de reprezentanţi
ai Biroului Vamal de Frontieră Constanţa Sud Agigea, fiind
lăsate în custodia comisionarului vamal.

În  cauză,  a  fost  întocmit  dosar  de  cercetare  penală,
efectuându-se cercetări sub aspectul săvârşirii infracţiunilor
de  contrabandă  și  depunerea  de  documente  nereale  la
autoritatea  vamală.

Cercetările  sunt  continuate,  în  vederea  identificării  şi
tragerii  la  răspundere  penală  a  tuturor  persoanelor
participante  la  săvârşirea  faptei.

La acţiune au participat polițiști din cadrul Gărzii de Coastă
și reprezentanţi ai Biroului Vamal de Frontieră Constanţa Sud
Agigea.

Precizăm  faptul  că,  pe  parcursul  întregului  proces  penal,
persoanele cercetate beneficiază de drepturile şi garanţiile
procesuale, prevăzute de Codul de Procedură Penală, precum şi
de prezumţia de nevinovăţie.



https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/20
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at-13.38.10_9113c80d.mp4

A murit medicul ortoped prof.
dr. Vasile Lupescu. Acesta a
activat  ani  de  zile  la
Spitalul TBC din Mangalia
21 ianuarie 2025 11:18

Prof.  dr.  Vasile  Lupescu,  fost
medic  șef  al  secției  clinice
Ortopedie din cadrul Spitalului de
Urgență Constanța și fost medic al
secției TBC din Mangalia.
Potrivit Adevărul, pentru că a terminat facultatea ca şef de
promoţie, a avut posibilitatea să-şi aleagă locul de muncă şi
şi-a luat repartiţia la Spitalul TBC din Mangalia, unde erau
vacante două posturi de medici.

Şi-a desfăşurat activitatea la Spitalul de Tuberculoză din
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anul 1961 până în 2002.

A fost medic secundar, medic specialist, medic primar, doctor
în ştiinţe medicale, directorul spitalului timp de zece ani
(1970-1980) şi şeful secţiei TBC. În anul 2002 a susţinut
examenul de conferenţiar la Facultatea de Medicină din cadrul
Universităţii Ovidius Constanţa.

Colectivul  Spitalului  Județean  de  Urgență  Constanța  a
transmis, astăzi, un ultim omagiu profesorului Lupescu:

„Cu profund regret ne luăm rămas bun de la prof. dr. Vasile
Lupescu, fost medic șef al secției clinice Ortopedie, nume de
referință  în  chirurgia  ortopedică,  cu  o  activitate
impresionantă de zeci de ani, care a format generații întregi
de medici și a rezolvat unele dintre cele mai dificile cazuri
medicale.

Sincere condoleanțe familiei îndoliate!”

ALERTĂ  la  CN  Cernavodă:
Intervin echipe de pompieri
21 ianuarie 2025 11:18
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În  urmă  cu  scurt  timp,  pompierii
Detașamentului  special  „Cernavodă”
din  cadrul  ISU  Constanța  au  fost
solicitați  să  intervină  pe
amplasamentul  Centralei
nuclearelectrice Cernavodă. A fost
sesizat  faptul  că  la  etajul  1al
unei  clădiri  administrative  este
fum.
Pentru  eficientizarea  misiunii  de  răspuns,  la  locul
evenimentului au fost alocate patru autospeciale de stingere
cu apă și spumă și o ambulanță SMURD.

„Este  important  de  precizat  că  securitatea  celor  două
reactoare nucleare nu este pusă în pericol. În acest moment,
nu  există  riscuri  pentru  angajați,  populație  sau  mediul
înconjurător,  iar  măsurile  luate  asigură  desfășurarea  în
siguranță a activităților din cadrul centralei”, au transmis
reprezentanții IGSU.

UPDATE

Incendiul  a  fost  lichidat,  fumul  a  provenit  de  la  un
tablou  electric.
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